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NEWSLETTER - JANUARY 2023

(La version française suit la version anglaise)

New year, new challenges.

2023 will be a special year for our community. Indeed, SFG is celebrating its 15th

year of existence, and as many years spent raising the profile of sustainability in

finance.

If sustainability seems obvious today, it was not the case in 2008.

As a speculative financial bubble linked to subprime mortgages burst, a few pioneers

in Geneva decided to create an association, the first and only of its kind in

Switzerland, dedicated to sustainable finance. Chimera or realistic utopia? The bet

was far from being a sure thing, however, the intuition and the inspiration were

brilliant.

Over the past 15 years, SFG and its members have succeeded in creating a

community of committed individuals and institutions, which in 2019, 2021, and 2022

made it possible to hold the Building Bridges event. However, SFG is not only about

this huge initiative. That is why, throughout the year 2023, we will be commemorating

our 15th anniversary with 15 special actions. We hope to see many of you

throughout the year, committed and determined to make Geneva and Switzerland a

sustainable and pioneering financial center.

Until then, I wish you a wonderful year 2023.

-Sandrine Salerno, Director SFG
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SFG's 15th year Anniversary

Tour de table with SFG Founders!

The 13 founders of Sustainable Finance Geneva

For our 15th year anniversary, we asked our founding members to look at what has

been accomplished in the field of sustainable finance over the past 15 years and

what challenges still need to be overcome to make sustainable finance the norm.

Read their thoughts here.
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This year is a very special one as we celebrate our 15th  year anniversary! All year

long, we will deliver on 15 actions  focusing on problem-solving, networking, and

knowledge sharing and production. Actions will range from events in new formats to

thought-leadership  to practical tools that will help our community to advance

sustainable finance.

With this newsletter, we start by unveiling our first action - see below!

● What's Happening at SFG?
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// ACTION 1: Website & Newsletter now available in French

As part of our "15 actions for 15 years" campaign, we decided to focus our first

action on creating an accessible experience for all members.   From now on, our

website and newsletter will be available in French and English. This is our way of

paying tribute to the vibrant and diverse sustainable finance ecosystem that is

Geneva!

 
// Ideas for Breakfast: Responsible Investors in Nuclear Weapons  | January 19 |

8h30-10h

2017 Nobel Peace Prize Winner, the International Campaign to Abolish Nuclear

Weapons (ICAN) will provide insights as to the companies involved in the nuclear

weapons industry and how what they build is designed to cause mass indiscriminate

harm, violate human rights, and contaminate the environment. // Register now! 

 
// Ideas for Breakfast Summary: State of Finance for Nature

Did you miss our last edition of our Ideas for Breakfast event with UNEP team? No
need to worry! You can check out the highlights of our event on our website. // To
Highlights
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// SFG Christmas Party : A BIG THANK YOU!

We were delighted to welcome you all at Little Barrel for a festive after-work drink! 
We can't wait to celebrate with you our 15th anniversary during the coming year!

● GLIS: Findings from the 2022 PAIF
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In 2022, the Gender
Lens Initaitive for
Switzerland (GLIS)
worked with Tameo
Impact Fund Solutions
to permanently add a
gender lens section to
the methodology of their
annual Private Asset
Impact Fund (PAIF)
Report.  This
collaboration will help
to build a base of
research on how gender
considerations are
incorporated
into investment
processes.

The PAIF covers nearly
200 private market
impact funds in
emerging and frontier
markets, representing
approximately a third
(37%) of the total $84B
market.

In this infographic and
blog post we cover the
most interesting gender-
lens findings from the
report including ticket
size, geographic/sector
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allocation, motivation,
and approach.

● SFG Law Review

Swiss Federal Council Reports on Sustainable Finance
In collaboration with Oberson Abels

Oberson Abels briefly explains the two recent documents published by the Swiss

Federal Council intended to  give an update on the progress made in the past few

years in sustainable finance and to highlight some forthcoming developments. The

Council presents ways to fight greenwashing and highlights 15 measures to be

implemented from now until 2025 to  further consolidate Switzerland's position to

play a leading role in sustainable finance.

Read Oberson Abels' full paper here.

● Sustainable Finance News

Biodiversity Emerges as New Risk for Asset Managers After UN Summit

With a new deal reached on biodiversity, the finance industry will have to engage

further with nature capital and nature-based solutions. Discover what the Montreal

Agreement means for the finance sector. // Bloomberg

 
When Finance Talks Nature

On the sidelines of COP15 in Montreal, the WWF released this new research showing

that most government-led efforts to develop sustainable investment frameworks are

currently failing to integrate nature-related aspects that would preserve biodiversity.

See how sustainable finance taxonomies can help. // WWF

 

Emerging Markets: Where will Sustainable Finance Grow?

Emerging markets are facing unique challenges when attracting financial inflows to

ESG bonds and equity. But experts still expect higher flows over the medium & longer
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term. Learn more.// Economist Intelligence

version française

Nouvelle année, nouveaux défis.

2023 sera une année particulière pour notre communauté. SFG fête, en effet, ses 15

ans d’existence, autant d’années passées à faire émerger la préoccupation de la

durabilité en matière financière.

Si cela semble une évidence aujourd’hui, tel n’était pas le cas en 2008.

Alors qu’une nouvelle bulle spéculative financière liée aux subprimes éclatait,

quelques pionniers à Genève se décidaient à créer une association, première et

unique en son genre en Suisse, dédiée à la finance durable. Chimère ou utopie

réaliste  ? Le pari était loin d’être gagné à l’époque. Or force est de constater que

l’intuition et l’inspiration étaient brillantes.

Durant ces 15 dernières années, SFG et ses membres sont parvenus à créer une

communauté de personnes et institutions engagées qui ont notamment permis, en

2019, 2021 et 2022 de porter la manifestation Building Bridges. SFG ne se réduit

toutefois pas uniquement à cette gigantesque initiative. C’est pourquoi, durant toute

cette année 2023, nous commémorerons autour de 15 actions particuliers, nos 15

ans. Nous espérons vous y rencontrer nombreuses et nombreux. Engagé-es et

déterminé-és à faire de Genève et de la Suisse une place financière durable et

pionnière.

D’ici là, je vous souhaite une ébouriffante année 2023.

-Sandrine Salerno, directrice SFG

Célébrons les 15 ans d'anniversaire de SFG!

 Tour de table avec nos fondateurs
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Pour notre 15e anniversaire, nous avons demandé à nos membres fondateurs de

faire le point sur ce qui a été accompli dans le domaine de la finance durable au

cours des 15 dernières années et quels sont les défis qui restent à surmonter pour

s'assurer que l'industrie fasse véritablement la transition vers la durabilité. 

Découvrez leurs réflexions ici
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Cette année est très spéciale puisque nous célébrons notre 15e anniversaire ! Tout

au long de l'année, nous mènerons 15 actions axées sur la résolution de problèmes,

le networking, le partage et la production de connaissances. Bien entendu, nous

compterons sur votre participation pour définir nos objectifs futurs. Choses

promises, choses dues: avec cette newsletter, nous dévoilons notre première action

(voir section ci-dessous)!

● Quoi de neuf à SFG?
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// ACTION 1: Notre site web et notre newsletter sont maintenant disponibles en

français!

Dans le cadre de notre campagne « 15 actions pour 15 ans d'anniversaire », nous
avons décidé de faire les choses en grand! Et nous commençons en offrant
désormais une version en français de notre site web. De plus, toutes nos prochaines
newsletters seront également offertes en français. Nous tenons ainsi à rendre
hommage au vibrant écosystème de la finance durable qu'est Genève!
 
// Ideas for Breakfast : Investir de manière responsable dans les armes nucléaires |

19 janvier | 8h30-10h

Lauréate du prix Nobel de la paix 2017, la Campagne internationale pour l'abolition
des armes nucléaires (ICAN) donnera un aperçu des entreprises impliquées dans
l'industrie des armes nucléaires et de la manière dont ce qu'elles construisent est
conçu de sorte à causer des dommages massifs sans discrimination, violer les droits
de l'homme et contaminer l'environnement. // Inscrivez-vous dès maintenant ! 
 
// Ideas for Breakfast : L'état de la finance pour la nature 

Vous avez manqué notre dernière édition de Ideas for Breakfast en compagnie de
l'Équipe de l'UNEP? Pas de problème! Vous pouvez consulter notre dernier article
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qui présente les faits saillants du nouveau rapport de l'UNEP qui a été présenté à
nos membres. // Vers l'article

// SFG soirée de Noël : UN GRAND MERCI!

Nous nous sommes réjouis de pourvoir vous accueillir au Little Barrel pour un 5 à 7
festif!  Nous sommes également très heureux de pouvoir célébrer nos 15 ans en
votre compagnie pendant cette nouvelle année!

● GLIS: Résultats du rapport PAIF 2022
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En 2022, le GLIS a oeuvré

avec Tameo Impact Fund

Solutions pour

intégrer une perspective

de genre à la

méthodologie de leur

rapport annuel sur les

fonds d'impact en actifs

privés (PAIF).  Cela

permettra de lancer une

recherche approfondie sur

la manière dont les

considérations de genre

sont intégrées dans les

stratégies

d'investissement.

Le PAIF couvre près de

200 fonds d'impact du

marché privé dans les

marchés émergents ,

représentant 37% du

marché total estimé à 84

milliards de dollars.

Ici, nous présentons les

faits saillants du rapport

en matière de genre,

notamment la taille des

investissements

individuels, l'allocation

géographique/sectorielle,

les raisons pour investir

en faveur des femmes ou

les stratégies

d'investissements.
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● Revue de droit de SFG

Le Conseil fédéral suisse fait le point sur l'état de la

finance durable 
en collaboration avec Oberson Abels

Oberson Abels nous présente brièvement les deux récents documents publiés par le

Conseil fédéral suisse  visant à faire le point sur les progrès réalisés ces dernières

années en matière de finance durable et à mettre en évidence certains

développements à venir dans le domaine. Le Conseil présente notamment différents

moyens de lutter contre le « greenwashing » et met en avant 15 mesures à mettre en

œuvre d'ici 2025 pour consolider la position de la Suisse  dans le domaine de la

finance durable.

Vers l'article complet de Oberson Abels (en anglais)

● Nouvelles sur la finance durable

Le Conseil fédéral définit des mesures en faveur d'une place financière durable

En décembre dernier, le Conseil fédéral a adopté le rapport sur la durabilité de la

place financière. Grâce à la mise en œuvre de quinze mesures durant les années

2022 à 2025, la place financière suisse doit poursuivre la consolidation de sa

position de leader mondial de la finance durable. // Confédération suisse

 

Le grand reclassement des fonds «vert foncé»

De nombreux fonds de placement choisissent de ne plus appartenir à la catégorie la

plus exigeante définie par l’Union européenne, à la suite de l’entrée en vigueur de

nouvelles obligations pour bénéficier de ce label. Ce dernier implique d’avoir l’objectif

d’investir de manière durable ou de réduire des émissions de CO2. Or plus de 10%

des fonds de cette catégorie ont préféré changer d’étiquette cette année. // Le

Temps
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Join the SFG community and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our next newsletter on 2 February 2022.

Want to change how you receive these emails?
You can update your preferences or unsubscribe from this list.
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